
 

 

 

Protokół z I posiedzenia Mazowieckiej Rady Innowacyjności 

20 października 2010 r. 

Przewodniczący posiedzenia: Pan Adam Struzik, Marszałek Województwa Mazowieckiego; 

Obecni: 

- członkowie Mazowieckiej Rady Innowacyjności według załączonej listy; 

- osoby spoza Mazowieckiej Rady Innowacyjności według załączonej listy. 

Porządek posiedzenia: 

1. Powitanie gości i rozpoczęcie spotkania; 

2. Wystąpienie Marszałka Województwa Mazowieckiego, Przewodniczącego Mazowieckiej Rady Innowacyjności, 

Pana Adama Struzika; 

3. Przedstawienie regulaminu Mazowieckiej Rady Innowacyjności; 

4. Wybór Wiceprzewodniczących Mazowieckiej Rady Innowacyjności oraz Sekretarza Mazowieckiej  

Rady Innowacyjności; 

5. Przedstawienie projektów realizowanych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki, Poddziałanie 8.2.2 Regionalne Strategie Innowacji; 

6. Przedstawienie wstępnych założeń i rekomendacji zawartych w Raporcie Otwarcia dotyczącym stanu 

innowacyjności Mazowsza po uchwaleniu Regionalnej Strategii Innowacji dla Mazowsza 2007 – 2015; 

7. Dyskusja; 

8. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Mazowieckiej Rady Innowacyjności i zakończenie spotkania. 

Ad. 1 i 2 

Pan Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego, Przewodniczący Mazowieckiej Rady Innowacyjności 

powitał zebranych i wygłosił przemówienie inauguracyjne. 

Ad. 3 

Pan Aleksander Buczacki  - koordynator projektu pn. Budowa systemu monitoringu i podstaw ewaluacji wdrażania 

Regionalnej Strategii Innowacji dla Mazowsza, realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego  

w ramach komponentu regionalnego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Poddziałanie 8.2.2 Regionalne Strategie 

Innowacji przedstawił Regulamin Mazowieckiej Rady Innowacyjności. 
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Ad. 4 

Dokonano wyboru Wiceprzewodniczących Mazowieckiej Rady Innowacyjności oraz Sekretarza Mazowieckiej  

Rady Innowacyjności. Zgłoszono następujących kandydatów na Wiceprzewodniczących: Pan Marcin Kierwiński – 

Wicemarszałek, Prof. dr hab. inż. Włodzimierz Kurnik – rektor Politechniki Warszawskiej oraz Pan Stefan Rynowiecki – 

Dyrektor Fundacji Małych i Średnich Przedsiębiorstw. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pełnienie funkcji 

Wiceprzewodniczących Mazowieckiej Rady Innowacyjności. Wyboru dokonano przez aklamację. W dalszej kolejności 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego wyznaczył Pana Tomasza Skorupskiego – pracownika 

Wydziału Innowacyjności Departamentu Strategii i Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Mazowieckiego w Warszawie na Sekretarza Mazowieckiej Rady Innowacyjności. 

Ad. 5 

Pan Mariusz Frankowski - Zastępca Dyrektora Departamentu Strategii i Rozwoju Regionalnego Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Warszawie przedstawił założenia projektów realizowanych przez 

Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Poddziałanie 8.2.2 

Regionalne Strategie Innowacji. 

Ad. 6 

Dr Michał Klepka, Dr Krzysztof B. Matusiak, Prof. dr hab. Stanisław Szukalski – przedstawiciele Stowarzyszenia 

Organizatorów Ośrodków Innowacji i Przedsiębiorczości w Polsce przedstawili wstępne założenia i rekomendacje 

zawarte w Raporcie Otwarcia dotyczącym stanu innowacyjności Mazowsza po uchwaleniu Regionalnej Strategii 

Innowacji dla Mazowsza 2007 – 2015. Następnie przedstawiciele SOOIPP rozdali członkom Mazowieckiej Rady 

Innowacyjności ankiety dotyczące szans i zagrożeń (oraz siły ich oddziaływania) dla rozwoju innowacyjności  

na Mazowszu, z prośbą o ich wypełnienie. 

Ad. 7 

- Prof. dr hab. inż. Zbigniew Paweł Kruszewski – Rektor Szkoły Wyższej im. Pawła Włodkowica w Płocku podniósł,  

iż w Raporcie Otwarcia pominięto kwestię barier prawnych dla rozwoju innowacyjności.  

- Dr Krzysztof B. Matusiak odpowiedział, iż niektóre elementy prawne ulegają modyfikacji i udrożnieniu - przykładem 

może być pakiet ustaw o szkolnictwie wyższym (którego celem jest zwiększenie presji na praktyczny aspekt badań 

naukowych). Problem stanowi niska kultura prawna i brak wiedzy na temat wykorzystania prawa oraz jego 

egzekwowania. Mniejszym problemem są same mankamenty prawa. W raporcie skupiono się głównie na kontekście 

regionalnym (regionalnej polityki innowacyjnej), stąd kwestie prawne nie stanowią głównego punktu ciężkości.  

- Prof. dr hab. Stanisław Szukalski dodał, iż problemu nie stanowi prawo, lecz brak wsparcia przez władze regionalne 

regionalnego systemu innowacji (np. centrów usług).  

- Prof. dr hab. inż. Zbigniew Paweł Kruszewski stwierdził jednakże, iż istnieje gorset prawny, krępujący innowacyjność.  

- Pani Joanna Podgórska - Dyrektor Zespołu Innowacji i Technologii Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości 

poinformowała o prowadzonym przez PARP projekcie pn. "Skuteczne otoczenie innowacyjnego biznesu", dzięki 

któremu identyfikowane są szanse i bariery dla innowacyjnych przedsiębiorców, oraz wypracowany został zestaw 

rekomendacji, dotyczących również aspektów prawnych. 

- Pan Arkadiusz Lewicki - Dyrektor Związku Banków Polskich zwrócił uwagę, iż w raporcie otwarcia pominięto rolę 

banków w procesie finansowania przedsiębiorstw innowacyjnych (m.in. takie produkty, jak poręczenia, czy kredyt 

technologiczny). Należy to uzupełnić. 
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- Pan Jacek Galas z Rady Głównej Jednostek Badawczo-Rozwojowych stwierdził, iż to sektor jednostek badawczo -

rozwojowych generuje technologie.  

- Według Pana Wojciecha Jabłońskiego - Wiceprezesa Związku Pracodawców Warszawy i Mazowsza firmy nie 

generują rozwiązań innowacyjnych, kiedy maja popyt na oferowane przez siebie produkty i usługi. Innowacyjna 

produkcja spada w ciągu ostatnich latach. Przedsiębiorcy i tak wykorzystują rozwiązania generowane przez sektor 

nauki, nie ma zatem potrzeby, aby zbyt mocno rozważać temat współpracy na linii nauka - przedsiębiorcy. Ponadto, 

firmy inwestują tam, gdzie jest rynek - nie można odbierać przedsiębiorcom prawa inwestowania tam, gdzie jest  

to bardziej opłacalne. Ponadto, w raporcie otwarcia nie ma informacji na temat działalności Krajowej Sieci Innowacji, jak 

również brak jest odniesień do międzynarodowych badań innowacyjności (np. podręcznika OSLO) oraz do działalności 

klastrów. Pan Wojciech Jabłoński podniósł także konieczność zmian w prawie, jak również stwierdził, iż w zespole 

opracowującym raport otwarcia powinien znaleźć się reprezentant przedsiębiorców.  

- Pan Maciej Fijałkowski - Zastępca Dyrektora Biura Funduszy Europejskich Urzędu Miasta Stołecznego Warszawy 

poinformował, iż wspólnie z Głównym Urzędem Statystycznym przygotowano projekt, którego celem było stworzenie 

odpowiednich wskaźników dla badania innowacyjności. Niestety projekt nie uzyskał dofinansowania. Podkreślił też, 

iż cieszy się z powstania takiego ciała, jak Mazowiecka Rada Innowacyjności.  

- Dr Krzysztof B. Matusiak odpowiedział, iż w raporcie uwzględniono wytyczne zawarte w podręczniku OSLO.  

W zespole opracowującym ten dokument są przedsiębiorcy. Krajowa Sieć Innowacji jest podmiotem ogólnokrajowym. 

Ponadto służy ona "zasilaniu" samodzielnych podmiotów funkcjonujących na terenie województwa, które  

są przedmiotem rozważań autorów raportu. KSI i KSU nie są samodzielnymi bytami, lecz sieciami. Banki zaś, z punktu 

widzenia metodologii nie są elementem systemu wsparcia innowacyjności, gdyż są inaczej spozycjonowane. Bank 

może być np. udziałowcem funduszu zalążkowego, integrować sieci aniołów biznesu, jednakże same nie jest 

elementem systemu wsparcia innowacji. Choć należy oczywiście docenić instrumenty służące finansowaniu innowacji, 

oferowane przez banki. Zauważył także swego rodzaju zamkniecie mazowieckich przedsiębiorców na rynku 

wewnętrznym, bez większej presji do wyjścia na rynek europejski lub światowy, co należy uznać za niepokojące. 

Podziękował także za uwagi i zapewnił, iż wkrótce raport otwarcia będzie gotowy.  

- Prof. dr hab. Władysław Włosiński - Przewodniczący Wydziału Nauk Technicznych, Polskiej Akademii Nauk zauważył, 

iż platforma informatyczna, służąca badaniu innowacyjności na Mazowszu wdrożona będzie dość późno. 

- Pan Mariusz Frankowski - Zastępca Dyrektora Departamentu Strategii i Rozwoju Regionalnego Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Warszawie poinformował, iż platforma ta zostanie uruchomiona  

w połowie przyszłego roku. Raport Otwarcia stanowi natomiast początek całego projektu, mającego na celu 

monitorowanie stanu wdrażania Regionalnej Strategii Innowacji dla Mazowsza. 

- W trakcie dyskusji Pan Marszałek Adam Struzik przekazał prowadzenie posiedzenia Panu Marcinowi Kierwińskiemu 

i opuścił posiedzenie. 

Ad. 8 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia Mazowieckiej Rady Innowacyjności na dzień 19 stycznia 2011 r. Pan Mariusz 

Frankowski poinformował, iż w przed kolejnym posiedzeniem zostanie jeszcze wysłana informacja do członków 

Mazowieckiej Rady Innowacyjności. Pan Marcin Kierwiński – Wicemarszałek pożegnał obecnych i zakończył spotkanie. 
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Załączniki: 

1. Lista uczestników I posiedzenia Mazowieckiej Rady Innowacyjności; 

2. Agenda I posiedzenia Mazowieckiej Rady Innowacyjności; 

3. Regulamin Mazowieckiej Rady Innowacyjności; 

4. Oświadczenia o zapoznaniu się z treścią Regulaminu Mazowieckiej Rady Innowacyjności; 

5. Prezentacja dotycząca Regulaminu Mazowieckiej Rady Innowacyjności; 

6. Prezentacja dotycząca Projektów systemowych realizowanych w ramach działania 8.2.2 PO KL na Mazowszu; 

7. Prezentacja dotycząca stanu innowacyjności Mazowsza po uchwaleniu RIS Mazovia 2007 – 2015. 

 

 

 

 

..................................................      ................................................ 

Sekretarz Mazowieckiej      Przewodniczący Mazowieckiej 

Rady Innowacyjności       Rady Innowacyjności 

 


